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Protokół Nr XL/2017 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 14 grudnia 2017 r. 

 

XL Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

14 grudnia 2017 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1540. 

Ad. 1  

 Otwarcie XL Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego, Marcin Zalewski z 

„Gazety Nowomiejskiej”. 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Romuald Koszewski i Henryk Rogoziński. Spóźnił się Starosta 

Nowomiejski Andrzej Ochlak. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był radny Jacek Rydel. Przewodniczący 

zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Rydel wyraził zgodę. 

Wszyscy głosowali „za”. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad, który radni otrzymali w 

materiach sesyjnych (załącznik nr 4). 

Radni nie głosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XL Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034: 

a) odczytanie projektu uchwały, 

b) zapoznanie się z uchwałą Nr RIO.IV-0120-294/17 Składu Orzekającego RIO 

w Olsztynie z dnia 17 listopada 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim projekcie uchwały w 

sprawie przedstawienia projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 wraz z projektem 

uchwały budżetowej powiatu nowomiejskiego na 2018 r. 

c) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2018 

r.: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

b) zapoznanie się z uchwałą Nr RIO.IV-0120-293/17 Składu Orzekającego RIO 

w Olsztynie z dnia 17 listopada 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim projekcie uchwały 

budżetowej na 2018 r.  

c) zapoznanie się z uchwałą Nr RIO.IV-0120-295/16 Składu Orzekającego RIO 

w Olsztynie z dnia 17 listopada 2017 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej powiatu nowomiejskiego na 2018 r. 

d) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku Starosty 

Nowomiejskiego, 

e) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 

f) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji, 

g) podjęcie uchwały. 

10. Przerwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze 

zmianami. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2017. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wydłużenia okresu realizacji oraz zwiększenia wartości 

projektu pozakonkursowego pod nazwą „Aktywizacja osób młodych pozostających 

bez pracy w powiecie nowomiejskim (III)”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Nowomiejski. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 

Nowomiejskiego. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad XL Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu Marek Piątkowski poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXIX/2017. „Za” 

głosowało 14 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 24 listopada 

do 07 grudnia 2017 r. oraz protokoły z posiedzeń w dniach 26 października oraz 9, 14 i 23 

listopada (załącznik nr 5) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska poinformowała, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o 

najważniejszych wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 2.12 – Starosta wziął udział w turnieju policyjnym drużyn piłkarskich o puchar Komendanta 

Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim; 

- 5.12 – posiedzenie Komisji Budżetowej Rady Powiatu; spotkanie z kierownikami i głównymi 

księgowymi jednostek organizacyjnych, na którym podsumowano mijający rok budżetowy i omówiono 

plany na przyszły rok; 
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- 5-6.12 – Wicestarosta uczestniczyła w szkoleniu z zakresu nadzoru właścicielskiego nad spółkami 

służby zdrowia; 

- 6.12 – posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku powiatu nowomiejskiego; Starosta odwiedził 

Rodzinny Dom Dziecka w Gwiździnach, Dom Dziecka w Pacółtowie oraz dzieci przebywające na 

Oddziale Dziecięcym Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim i wręczył mikołajkowe 

upominki; 

- 7.12 – posiedzenie Zarządu Powiatu oraz Zgromadzenia Wspólników; obchody Czarnego Czwartku w 

Nowym Mieście Lubawskim; 

- 8.12 – konferencja organizowana przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie pt. „Więź psychiczna, 

znaczenie miłości. Wpływ lęku na relacje człowieka z innymi ludźmi, ze światem i samym sobą”; 

wieczornica harcerska w Kurzętniku; 

- 10.12 – spotkanie opłatkowe pszczelarzy w Gwiździnach; 

- 12.12 – wysłuchanie publiczne na temat planowanych zmian w ordynacji wyborczej zorganizowane 

przez Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego; 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Jan Czapliński poprosił o więcej szczegółów na temat szkolenia w jakim wzięła udział p. 

wicestarosta dotyczącym nadzoru nad spółkami służby zdrowia. 

Wicestarosta odpowiedziała, że z informacji przekazanych na szkoleniu wynika, że dokumentacja 

prowadzona przez Szpital Powiatowy w Nowym Mieście Lubawskim jest prowadzona prawidłowo. 

Rada Nadzorcza wypełnia swoje obowiązki prawidłowo. Dla tych przedstawicieli samorządów, 

które niedawno przekształciły zakłady opieki zdrowotnej w spółki, wiele tematów było nowych. 

Wiele zakładów nadal pozostaje publicznymi zakładami opieki zdrowotnej. Pojawiły się też głosy, 

że niektóre samorządy żałują, że przekształciły swoje zakłady w spółki. Wicestarosta dodała, że 

przywiozła ze szkolenia wzory dokumentów, które przekaże członkom Rady Nadzorczej w celu 

wykorzystania do dalszej pracy. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania. Pytań nie było.  

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Czapliński ponowił wniosek zgłoszony na wspólnym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego i Komisji Rewizyjnej dotyczący zwiększenia bezpieczeństwa ruchu drogowego na 

drodze powiatowej z Nowego Miasta Lubawskiego do Gwiździn. Radny zwrócił uwagę na częste 

wypadki na tej drodze, jakie miały miejsce w ostatnim czasie, po remoncie drogi. Zdaniem 
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radnego należy skutecznie oznakować niebezpieczne miejsca, ewentualnie coś zrobić z drzewami 

rosnącymi przy drodze. Drzewa nie mogą być zderzakami dla pojazdów, żeby nie doszło do 

większych tragedii. 

Radny Jacek Rydel – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia zaprosił wszystkich na posiedzenie Komisji, które odbędzie się 15 grudnia br. o godz. 14 

w Domu Dziecka w Pacółtowie. Posiedzenie będzie połączone ze świąteczną niespodzianką - 

dzieci przygotowują występ. Jednocześnie radny podziękował Dyrektor Domu Dziecka za 

życzliwe przyjmowanie Komisji każdego roku.    

Następnie radny Rydel zgłosił zapytanie – mieszkańcy doliny Drwęcy wyrażają ogromne 

zaniepokojenie wysokim stanem wody w rzece. Pytają jakie działania prewencyjne są 

podejmowane; czy powołano specjalny zespół w związku z wysoką wodą; czy jest możliwość 

podjęcia współpracy z innymi powiatami; podjęcia wspólnego działania, które mogłoby zapobiec 

ew. tragedii na skutek wysokiego stanu wody w rzece. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radna Ewa Dembek powiedziała, że na jednej z poprzednich sesji wnioskowała o załatanie dziur 

na drodze w Lipinkach /po objazdach/. Radna podziękowała za szybką reakcję na jej wniosek. 

Radni nie zgłosili innych wniosków lub zapytań. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 

a) odczytanie projektu uchwały 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały (załącznik nr 6). 

b) zapoznanie się z uchwałą Nr RIO.IV-0120-294/17 Składu Orzekającego RIO w 

Olsztynie z dnia 17 listopada 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim projekcie uchwały w sprawie 

przedstawienia projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

powiatu nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 wraz z projektem uchwały 

budżetowej powiatu nowomiejskiego na 2018 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej 

(załącznik nr 7) 

c) podjęcie uchwały 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały. Radni nie zgłosili 

pytań i uwag. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XL/291/2017 (załącznik nr 8) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł Starosta Nowomiejski. Aktualnie w sesji uczestniczy 15 radnych. 

Starosta poinformował, że z przyczyn osobistych nie mógł wcześniej przybyć na sesję. 

Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2018 r. 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały (załącznik nr 9). 

b) zapoznanie się z uchwałą Nr RIO.IV-0120-293/17 Składu Orzekającego RIO w 

Olsztynie z dnia 17 listopada 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim projekcie uchwały budżetowej 

na 2018 r. 

P. Skarbnik odczytała uchwałę RIO (załącznik nr 10). 

c) zapoznanie się z uchwałą Nr RIO.IV-0120-295/16 Składu Orzekającego RIO w 

Olsztynie z dnia 17 listopada 2017 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej powiatu nowomiejskiego na 2018 r. 

P. Skarbnik odczytała uchwałę RIO (załącznik nr 11). 

b) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosty Nowomiejskiego 

Starosta Andrzej Ochlak odczytał Uchwałę nr 2/2017 Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Nowomiejskiego z dnia 6 grudnia 2017 r. (załącznik nr 12). 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetowej 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Zbigniew Ziejewski odczytał opinię Komisji Budżetowej 

(załącznik nr 13). 

d) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji 

Starosta odczytał stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji (załącznik nr 14). 

Starosta powiedział, że budżet jest trudny, ambitny. Będzie wymagał tego, żeby przyglądać się 

każdej złotówce wydawanej w ciągu roku. Wydatki będą kontrolowane. Największe wyzwanie to 

remont szpitala. Starosta wyraził przekonanie, że inwestycja zakończy się pomyślnie. Starosta 

poprosił Radę o uchwalenie budżetu na 2018 r.  

e) podjęcie uchwały 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze jakieś pytania. Radni nie zgłosili pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XL/292/2017 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

 

Przewodniczący stwierdził, że żaden budżet w ostatnich latach nie był łatwy, inwestycje są bardzo 

potrzebne, wręcz koniecznie. Wyraził nadzieję, że budżet będzie wykonany tak, jak zaplanowano. 

Starosta podziękował za uchwalenie budżetu w imieniu całego Zarządu. 

Ad. 10 

Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 12 radnych. Nieobecny jest Starosta oraz radne: Barbara Grzywacz 

i Agnieszka Stajszczak. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Urszula 

Łydzińska, Marcin Sobczak, Barbara Orłowska, Grzegorz Podkomorzy, protokolant – Anna 

Andrzejczak. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze zmianami 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XL/293/2017 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. Przystąpiono 

do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XL/294/2017 (załącznik nr 17) podjęto 

jednogłośnie. 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2017 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XL/295/2017 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Łydzińska. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wydłużenia okresu realizacji oraz zwiększenia wartości 

projektu pozakonkursowego pod nazwą „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy 

w powiecie nowomiejskim (III)”. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Na salę obrad wszedł Starosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 13 radnych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XL/296/2017 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Nowomiejski. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XL/297/2017 (załącznik nr 20) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia Jacek Rydel 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał w sprawie regulaminów 

nagradzania i wynagradzania.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XL/298/2017 (załącznik nr 21) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Radny Zbigniew Ziejewski poprosił o więcej informacji na ten temat. 

Kierownik Biura Rady Anna Andrzejczak odpowiedziała, że w uzasadnieniu do uchwały są 

obszerne wyjaśnienia na ten temat.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XL/299/2017 (załącznik nr 22) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszli: Barbara Orłowska i Marcin Sobczak.  

Ad. 18 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poinformował, że Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Mirosław 

Mozarczyk zapewnił go, że służby są poinstruowane, aby monitorować odcinek drogi do Gwiździn. 

Patroli jest bardzo dużo, ale przyczyny wypadków są niezależne od tych działań. Trzeba bardziej 

docierać do świadomości kierowców, żeby byli bardziej ostrożni na drodze, zwłaszcza kiedy 

warunki pogodowe są trudne.  

Starosta odniósł się do tego tematu. Poinformował, że był przy ostatnich wypadkach. Kluczową rolę 

odgrywa nadmierna prędkość. Pytanie – czy jeśli będą postawione znaki ograniczenia prędkości, 

przyniesie to jakiś skutek? Czy kierowcy zdejmą nogę z gazu? Sami kierowcy muszą mieć 

świadomość, że trzeba dostosować prędkość do warunków na drodze; muszą sami sobie 

odpowiedzieć na pytanie - czy mają odpowiednie umiejętności itd. Budowanie świadomości nie 

następuje poprzez postawienie znaków, tylko rozumne postępowanie kierowców. Starosta dodał, że 

odcinek drogi do Gwiździn jest monitorowany przez policję. Każdemu może zdarzyć się wypadek, 

ale jeżeli samemu zachowa się rygor, dostosuje prędkość do wymaganej na danym odcinku, to 
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ryzyko wystąpienia wypadku będzie mniejsze. A zawsze może się wydarzyć coś nieprzewidzianego 

typu awaria pojazdu.  

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o stan wody w Drwęcy, każdy widzi jak jest. W Brodnicy 

jest jeszcze gorzej, bo tam mają stan alarmowy. To niepokoi, ale nic więcej zrobić nie można, poza 

uczulaniem służb. Odbywają się systematycznie spotkania z Komendantem straży pożarnej, 

posiedzenia Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, sprawdzana jest ilość worków, 

piasku, sprzętu itd.  

Radny Czapliński zapytał jak po nowym roku zorganizowany będzie w powiecie nowomiejskim 

oddział spółki Wody Polskie, ponieważ zadanie odchodzi z powiatu. 

Starosta odparł, że wg. jego wiedzy, na razie jest to w fazie organizacji. W Nowym Mieście 

Lubawskim ma być zorganizowany oddział spółki. Dodał, że nie ma szczegółowych informacji na 

ten temat, bo nie jest to sprawa powiatu.  

Radny Ziejewski zapytał czy w każdym powiecie będzie przedstawicielstwo spółki Wody Polskie. 

Starosta odparł, że nie wie czy w każdym powiecie będzie przedstawicielstwo. W Nowym Mieście 

ma być komórka kilkuosobowa.  

Radny Czapliński zapytał czy oznacza to, że melioracje nie będą w kompetencjach powiatu. 

Starosta odpowiedział, że nie będą.     

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym temacie. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Ziejewski powiedział, że jechał dziś do pracy po godzinie 9 i musi stwierdzić, że na drogach 

była tragedia, mimo, że opady śniegu trwały tylko dwie godziny. Radny zapytał czy nasze służby 

drogowe nie sprawdzają jaka będzie pogoda. Droga województwa nr 538 do Marzęcic była 

zablokowana. Po godzinie jazdy po tej drodze, radny dojechał do odcinka, w sprawie którego 

montuje już dwa, trzy lata /odcinek od Wawrowic do Bielic/ Jadąc, mijał trzy wypadki. Auta 

osobowe muszą usuwać się z drogi ciężkim pojazdom, niestety łapią pobocza i potężne dziury na 

poboczach. Pobocza są w tragicznym stanie, dziury są ogromne. Zasypanie piaskiem jest bez sensu, 

trzeba to utwardzić przynajmniej tłuczniem. Radny stwierdził, że służby drogowe województwa nie 

reagują na monity w tej sprawie. W planach był kompleksowy remont najgorszych odcinków drogi. 

Mija kadencja i nic się nie dzieje. Radny zapytał Starostę czy te plany zostaną tylko planami czy 

będą realizowane. Radny zaproponował, aby zorganizować spotkanie, zaprosić Dyrektora Rejonu 

Dróg w Nidzicy i uświadomić mu jaki jest stan tej drogi.  
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Wicestarosta powiedziała, że nie tylko na naszych drogach były trudne warunki po intensywnym 

opadzie śniegu. Także na drodze krajowej nr 15 były trudne warunki drogowe. Nasze służby nie 

były zaskoczone, wiedziały że będą opady śniegu, ale należy pamiętać, że służby zaczynają 

odśnieżać dopiero po ustaniu opadu. Jest kategoryzacja odśnieżania dróg. Wicestarosta dodała, że 

służby pracowały od rana na drogach. 

Radna Dembek zapytała czy wiadomo jak długo jeszcze będzie odbywał się ruch wahadłowy na 

drodze w kierunku do Marzęcic za wiaduktem. 

Przewodniczący odparł, że o to trzeba zapytać Burmistrza Miasta. 

Radny Ziejewski wnioskował o podjęcie interwencji w związku ze złym stanem drogi 

wojewódzkiej do Biskupca. 

Starosta odparł, że podejmie interwencję, zaprosi na spotkanie Dyrektora Rejonu Dróg. Jeżeli 

chodzi o modernizację drogi, jest opóźnienie w realizacji inwestycji.  

Radny Ziejewski powiedział, że był harmonogram działań na poszczególne lata, określone zadania 

do wykonania, były poważne deklaracje Marszałka. Chodnik w Podlasku miał był robiony przy 

okazji remontu mostu w Słupnicy. I jest cisza. Trzeba do tego tematu wrócić. 

Starosta odparł, że jest co najmniej rok poślizgu w realizacji poszczególnych zadań.   

Radny Ziejewski powiedział, że w budżecie Marszałka były zapisane środki na inwestycję. 

Radny Marcin Buliński powiedział, że gminy też miały zaplanowane środki w swoich budżetach. 

Były podpisane konkretne porozumienia. W przypadku gminy Nowe Miasto Lubawskie to ok. 200 

tys. zł dla województwa jako udział w kosztach remontu. Nie dalej jak dwa dni temu przyszło 

pismo z województwa, że w tym roku rezygnują z tych środków. Inwestycja jest wieloletnia, jest 

wniosek o zaplanowanie pieniędzy w nowym budżecie. Pytanie – czy Rada Gminy zaplanuje w 

budżecie na przyszły rok taką kwotę. Gminy mają przygotowane projekty budżetów. Teraz 

wszystko stoi pod znakiem zapytania, bo jeśli gminy nie przeznaczą swoich pieniędzy na 

dofinansowanie inwestycji, to jej realizacja może być zagrożona. Radny przychylił się do podjęcia 

interwencji w tej sprawie. 

Radny Ziejewski powiedział, że plany były ambitne. Dodał, że nie rozumie, że podpisano 

porozumienia, zaplanowano środki, a realizacji nie ma. 

Radny Buliński dodał, że nie ma też wytłumaczenia dlaczego tak się stało. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący złożył wszystkim świąteczne życzenia. 
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Ad. 20 

Zakończenie obrad XL Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XL Sesji piątej kadencji 

Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


